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Folketingsmedlem Anne Grete Holmsgaard (SF) har den 20. december
2005 stillet mig følgende spørgsmål nr. S 1630.

Svaret vedlægges i 80 eksemplarer.

Spørgsmål nr. S 1630:

”Vil ministeren udarbejde en redegørelse om, i hvilket omfang nuværende 
regler, herunder tilskud, PSO og afgifter, modvirker eller understøtter ud-
viklingen på biogas- og gyllesepareringsområdet, og hvorledes reglerne 
teknisk kan ændres, så udviklingen fremmes?”

Svar:

I forbindelse med arbejdet med den nationale allokeringsplan for 2008-
2012 undersøges også virkemidlerne udenfor kvoteordningen, herunder 
biogas. Det er konstateret, at udbygningen med biogas har været afdæmpet 
de senere år. De økonomiske rammebetingelser, som nævnes i spørgsmålet, 
er et af de vigtige vilkår for udbygningen. Men andre forhold såsom lokali-
seringsproblemer og manglende dokumentation for gyllesepareringstekno-
logier nes duelighed er også blevet udpeget som betydningsfulde faktorer.

I begrundelsen for det stillede spørgsmål henvises til konklusionerne i den 
nye ”Sektoranalyse for Husdyrgødning og Biomasseteknologi” fra Han-
delshøjskolen i Århus og CBMI, som netop er offentliggjort. Samtidig kan
andre aktuelle informationer, herunder mulighederne for brug af gødnings-
fibre ved direkte forbrænding, som biogasbranchen har lagt vægt på, tages 
med i betragtning. Jeg vil derfor vende tilbage med en uddybet besvarelse.

Med venlig hilsen

Flemming Hansen
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